
PROSINEC 2021 

Milí čtenáři,  
přejeme vám klidné prožití vánočních svátků, 
dětem splnění jejich přání a do nového roku 

2022 hodně zdraví, štěstí, spokojenosti  
a brzký návrat k normálnímu životu. 



ROK 2021  
Pro letošní rok přijalo zastupitelstvo města poměrně velkorysý 
rozpočet s plánem realizovat řadu akcí. Každoročně se v pro-
sincovém čísle TO snažím stručně připomenout ty nejdůleži-
tější, které se nám v uplynulém roce podařily, ty, které jsme 
nestihli, i ty, které plánujeme dokončit v příštím roce. Celý 
letošní rok významným způsobem ovlivnila vládní omezení v 
souvislosti s nemocí COVID-19. Všichni se nacházíme ve slo-
žité době a řešíme s tím spojené problémy s nedostatkem pra-
covních sil, součástek a materiálů. 
 

AUTOKEMP – Po nuceném uzavření byl v provozu až od 
června, celoroční návštěvnost byla proti loňskému roku asi 
poloviční. Díky kompenzacím od státu nájemnice přesto uhra-
dila nájemné v nasmlouvané výši. Na jaře byla dokončena 
výměna nábytku v chatkách, v těchto dnech ještě probíhají 
opravy verand. Bohužel se nám dosud nepodařilo provést plá-
novanou rekonstrukci oplocení a opravu střech nejstarších cha-
tek. Spolu s vybudováním nových prvků dětského hřiště vše 
přesunujeme do příštího roku. Pokračovat také budeme v pro-
jekčních pracích na novém obslužném objektu-recepci. 
 

HASIČI – Dokončili jsme 
projekt dodání nového cister-
nového automobilu TATRA, 
na kterém jsme pracovali od 
roku 2019. Finanční podíl 
města činil 4 500 000 Kč, 
dále přispělo MV ČR a KH 
kraj. Po slavnostním uvedení 
do provozu v červnu má za 
sebou první zásahy. Pořídili 
jsme také nový svolávací systém Fireport a pro zbudování dět-
ského cvičiště v ul. Palackého zapůjčili hasičům pozemek. 
 

HŘBITOVY – Pro běžnou údržbu hřbitovů jsme zaměstnali 
brigádníka, jeho práce se projevila především v Teplicích. Ve 
Zdoňově ke zlepšení stavu hřbitova navíc přispěla brigáda 
spolku OMNIUM. V Dědově došlo na jaře k prořezání stromů. 
V současné době probíhají práce na dokončení nového oploce-
ní v Teplicích. Římskokatolická farnost předává do užívání 
spolku TRINITAS kostel ve Zdoňově, do majetku města pak 
předává přístupové schodiště a vstupní bránu. Pro příští rok 
zůstává v plánu oprava hřbitovních zdí, na kterou se nám letos 
nepodařilo zajistit stavební firmu, s tím spojené bude kácení 
několika stromů v Dědově. 
 

HOSPODÁŘSKÁ ČINNOST – V lesích se přes postupující 
kůrovcovou kalamitu daří dodržovat desetiletý plán těžby a 
jejich hospodaření se stále drží v kladných číslech. Bytové a 
tepelné hospodářství provedlo kompletní rekonstrukci tří bytů 
a pěti koupelen, částečnou rekonstrukci jednoho bytu, výměnu 
zdroje vytápění a opravy rozvodů topení v dalších dvou bytech 
a řadu dalších drobných oprav. Připravujeme kompletní rekon-
strukci kotelny včetně instalace kogenerační jednotky na ná-
městí Al. Jiráska. Vítězem výběrového řízení na realizaci se 
stala firma ČEZ ENERGO, se kterou v tuto chvíli připravuje-
me k podpisu potřebné smlouvy. 
 

CHODNÍKY – Po 24 letech váhání jsme dokončili stavbu 
chodníku v ul. Rooseveltova. Instalací opěrných pilotů byly 
zahájeny práce na opravě stezky z parku ke kostelíčku na Ka-
menci, kterou chceme dokončit v příštím 
roce. Projektovat začneme chodník v Boh-
dašíně. 
 

KOMUNIKACE – Během léta byly po-
stupně opraveny cesty v Dědově do údolí 
Klučanky, na Starém Kamenci, Horních 
Teplicích a v ul. Za Školou v celkové hod-
notě cca 5 600 000 Kč. Na podzim jsme 
opravili povrch v ul. Na Výsluní a v Pivo-

varském dvoře. V těchto dnech probíhají práce na cestě od 
železničního přejezdu u školy ke koupališti. 
 

KOUPALIŠTĚ – Před sezo-
nou jsme vyměnili ostění 
části kabin a zatravnili část 
dříve betonové plochy. Popr-
vé jsme bazén napustili z 
nového vrtu a na kvalitě vo-
dy to bylo znát po celou do-
bu provozu. Stále před námi 
stojí nelehký úkol opravy 
tělesa bazénu, kdy se střetá-
vají názory na použitelné technologie s požadavky na 
„rozumné“ financování. 
 

KULTURA – Je jednou z oblastí, která byla silně ovlivněna 
kovidovými omezeními. O prázdninách se nám podařilo při-
pravit promítání letního kina. V druhé polovině roku jsme 
uskutečnili odloženou výstavu obrazů Erika Buchholze, ko-
mentovanou prohlídku „Zaniklá Libná“ a promítání filmu On-
dřeje Valchaře „Kde domov můj“. Akce se setkaly s nečeka-
ným zájmem široké veřejnosti. Pro příští rok již pracujeme na 
přípravě oslav 660 let od první písemné zmínky o Teplicích.  
 

LÁVKA ve Střmenském 
podhradí – Znovu jsme byli 
nuceni absolvovat kompletní 
stavební řízení, když to plat-
né nechali naši předchůdci 
před deseti lety propadnout. 
Vše včetně „na minuty“ na-
plánované instalace se poda-
řilo a od 22. června lávka 
slouží turistům. Výrazně 
přispěla ke zvýšení bezpečnosti v místě a dle názorů veřejnosti 
se jedná i o vizuálně zdařilé dílo. Samotná její realizace přišla 
na cca 2 000 000 Kč. 
 

MHFF – Festival se ve složité kovidové době podařilo zorga-
nizovat v plném rozsahu, bohužel nám ale nepřálo počasí. Dí-
ky požadavkům hygieniků jsme museli kontrolovat bezinfekč-
nost návštěvníků v placených zónách (kino, park, amfiteátr). 
Poprvé v 38 leté historii tak víme, kolik návštěvníků program 
navštívilo. Bylo jich úctyhodných 7 500. V posledních dvou 
letech se nám podařilo stabilizovat organizační tým a narovnat 
vztahy s partnery a stánkaři. Především díky tomu byl festival 
úspěšný i po stránce ekonomické (zisk 906 476 Kč). V nastole-
né cestě chceme pokračovat i nadále a pokusíme se do Teplic 
příští rok přivést významného zahraničního hosta. Na jaro příš-
tího roku také připravujeme festivalovou tour – putovní promí-
tání festivalových filmů po školách a městech v okolí. Pracuje-
me také na prohloubení spolupráce s obdobným festivalem v 
Ladku Zdrój (PL). 
 

ODPADY – Přemístili jsme kontejnerová hnízda v ul. Palac-
kého a Pivovarském dvoře. Problematickým tak zůstává přede-
vším hnízdo v ul. Komenského. Od příštího roku přecházíme 
na 14 denní systém svozu směsného komunálního odpadu a 
plastů „Door to door“. Vyváženy budou jen nádoby opatřené 
evidenčními nálepkami firmy Marius Pedersen (směsný) nebo 
města (plasty). Po přechodném tříměsíčním období by systém 
měl bez výjimek začít fungovat od 1. 4. 2021. 
Podařilo se nám odstranit letitou hromadu „trávy“ na poli nad 
Technickými službami, pozemek zde bude využit k vysetí obi-
lí. Pokoušíme se také postupně rozebrat „sarkofág“ v ohradě u 
technických služeb. Celou oblast nad Technickými službami a 
městským dvorem se poté chystáme rekultivovat. 
 

PARK – Na dětském hřišti byly doplně-
ny nové hrací prvky, vybudován byl 
boulder. Na jaro chystáme pokračování 
úprav po poškození při deštivém festiva-
lu i předchozích akcích, počítáme také s 
opravou cest. 
 

SLOVO  STAROSTY 



SJEZDOVKA &  
SPORTCENTRUM –  
Dvě především díky kovi-
dovým omezením nejposti-
ženější aktivity města v 
letošním roce. Sjezdovka 
byla připravována do pro-
vozu zbytečně, lyžování 
nebylo vládou povoleno. 
Celkový schodek (vč. splá-
tek, energie, mezd, údržby techniky a nájmu) se tak vyšplhal k 
900 000 Kč bez možností kompenzací. Ty nejsou určeny ob-
cím. Doufám, že nadcházející zima bude k lyžování příznivěj-
ší. Také v hale se téměř celou zimu nesmělo sportovat, scho-
dek zde činí více než 500 000 Kč. V současné době máme ob-
jednány další zářivky pro zlepšení kvality osvětlení. 
 

SKÁLY, INFOCENTRUM & PARKOVIŠTĚ – Letošní 
sezona byla první, kdy okruh skalním městem provozovalo 
město samo. Splnili jsme tím hlavní volební slib, který jsme 
dali před volbami v roce 2018. Již loňská sezona byla pozna-
menána kovidovými opatřeními, poprvé jsme však díky insta-
laci turniketu u vchodu měli objektivní přehled o návštěvnosti. 
Víme tedy s velkou přesností, že letošní návštěvnost skal byla 
ještě o 1/3 nižší. Sezona ještě neskončila, ale již k počátku 
listopadu činí zisk 2 244 024 Kč. To je o více jak 700 000 Kč 
vyšší částka, než město obdrželo v loňském roce od provozo-
vatele, jímž byly Teplické skály s.r.o. Potvrzuje se tak správ-
nost rozhodnutí o výhodách vlastního provozování skalního 
okruhu a nabízí se otázka, o jaké příjmy ze skal město přišlo v 
turisticky silných sezonách 2019 a dříve? Ke stejnému závěru 
došly také Lesy ČR, které se rozhodly dále neprodloužit ná-
jemní smlouvu o provozování skal s obcí Adršpach. 
Naši pracovníci zajišťovali celoroční průběžný úklid odpadků 
a běžnou údržbu chodníků, zábradlí a povalů. Upravili zajiště-
ní části výstupové cesty na Střmen, vybudovali nové přístřešky 
na Volskou studánku a Stříbrný pramen. V současné době po-
kračuje oprava cesty od vstupu k Vlčí rokli a po dohodě se 
Správou CHKO budujeme obchůzku kolem skalního sesuvu u 
rozcestí pod Krápníky. Do tisku máme připravenou novou 
„skládačku“ s popisem skalního okruhu a na příští rok mj. 
chystáme opravu turistické cesty přes Sedm schodů. Pokusíme 
se také připravit přestavbu objektu u Skalní nevěsty, který je v 
havarijním stavu. 

Vzhledem k nižší návštěvnosti skal nám pro parkování stačily 
pouze obě parkovací plochy ve Střmenském podhradí. Byl 
upraven ceník za parkování a zisk ve výši 1 080 000 Kč je 
srovnatelný s loňským. Dále pracujeme na projektu spojení 
obou parkovacích ploch v jedno parkoviště. 
 

ÚŘAD – Provedli jsme úpravu kanalizace za úřadem a s tím 
související opravu garáže osobního automobilu. Po více než 
deseti letech jsme začali s malováním chodeb a místností. Po-
kračovat budeme v příštím roce, kdy také chystáme změny v 
rozmístění některých kanceláří. Objednánu máme elektronic-
kou úřední desku. 
Ve městě u úřadu a na výpadovce k Adršpachu odborná firma 
instalovala dvě Smart kamery s rozpoznáváním RZ automobi-
lů. Slouží především ke zvýšení bezpečnosti ve městě. Již ně-
kolikrát si data z nich vyžádala Policie ČR pro své vyšetřová-
ní. 
 

VEŘEJNÉ OSVĚTLENÍ – V této oblasti se také u nás proje-
vil celosvětový nedostatek čipů. Již v září jsme měli připrave-
né k výměně sloupy VO na pěší zónu. Svítidla dorazila až v 
minulých dnech a nevíme, zda nám příroda dovolí výměnu 
realizovat ještě v letošním roce. K osazení lamp máme také 
připraveny patky u silnice od Lachova k Bohdašínu a sloupy 
na cestě od nádraží do Lachova. 
 

ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÁ ŠKOLA – Opravili jsme pří-
stupovou cestu do školky a upravili dopadové plochy pod prv-
ky dětského hřiště. Vybudovali jsme novou měkkou hrací plo-
chu a upravili kanalizační skruže na zahradě. Pokračujeme v 
projektu rekonstrukce školního dvora vč. řešení parkování pro 
nájemníky č.p. 118. S realizací bychom rádi započali již v příš-
tím roce. Zastupitelstvo města schválilo podání projektu na 
modernizaci školy v hodnotě téměř 10 000 000 Kč a do roz-
počtu připravujeme částku potřebnou k rekonstrukci ústřední-
ho topení v budově školy. 
 

Všechny zmíněné akce jsou výsledkem kolektivní práce.  
Závěrem mi dovolte poděkovat všem, kteří se zasloužili o je-
jich realizaci. Počínaje dělníky našich technických služeb a 
konče úředníky úřadů a firem, kteří nám vycházeli vstříc 
svým rychlým jednáním při vyřizování našich žádostí, vyjád-
ření, rozhodnutí nebo povolení.  
Děkuji všem, kteří po celý rok aktivně pracovali, pomáhali a 
přispívali v rámci svých pracovních povinností a mnohdy i ve 
svém volném čase. A všem přeji do příštího roku co nejdřívěj-
ší konec kovidových omezení, pevné zdraví a chuť do další 
práce! 
 
Výstavba rodinných domků na Kamenci 
Zastupitelstvo města již nějakou dobu zvažuje způsob výstav-
by v lokalitě Kamenec, kde záměrem města je dát prostor ke 
stavbě rodinných domů. Protože se v posledních dnech k dané-
mu tématu  objevují ve veřejném prostoru nejrůznější informa-
ce a komentáře, cítím povinnost popsat sled událostí, které do 
dnešního dne kolem plánované výstavby v lokalitě Kamenec 
proběhly. 
Investiční oddělení města zadalo studii na vytvoření deseti 
stavebních parcel, která má v současné době již konkrétní po-
dobu. V situaci je navržena podoba a výměra ploch k zastavě-
ní, trasa obslužné komunikace, napojení na potřebné sítě. Se 
společností VAK Náchod a.s. je předběžná dohoda o projektu 
a realizaci vodovodu a kanalizace, se společností ČEZ smlou-
va o budoucím připojení území. Bylo vydáno několik dalších 
stanovisek potřebných k zahájení povolovacího řízení. 
V průběhu letošního roku o lokalitu Kamenec projevil zájem 
investor, který nabízí  výstavbu rodinných domků ve vlastní 
režii s tím, že od města potřebný pozemek odkoupí, výstavbu 
domů zrealizuje a domy odprodá. Klasický developerský pro-
jekt. 
Městské zastupitelstvo se proto touto nabídkou zabývá a zva-
žuje, zda dát přednost vzniku deseti stavebních parcel, nebo 
nabídce developera. Obě varianty mají své pro i proti, v měst-
ském zastupitelstvu mají své zastánce i odpůrce.  
 



 

Individuální výstavba. Stavebník si od města zakoupí parcelu 
a při dodržení rámcových podmínek si sám postaví dům. Indi-
viduálně si zajistí projekt, stavební povolení, financování i 
realizační firmu… Stavba proběhne zcela dle jeho představ a 
pod jeho dohledem. Sám také bude řešit případné vzniklé ne-
dostatky, příp. reklamace u jednotlivých dodavatelů stavby. 
Nikdo netlačí na termín dokončení. 
Město zde musí v předstihu kompletně zafinancovat vznik par-
cel, následně je rozprodat a nechat postupně zastavovat území. 
Náklady na vznik takové parcely se mohou pohybovat řádově v 
částce 600-800 kč/m2, odprodej pozemků není jistý, termín 
konečného dokončení všech RD není znám. 
 
Developer. Postaví domy dle svého projektu a prodá zájem-
cům. Kupující má částečnou možnost ovlivnit konečnou podo-
bu stavby, dispozičního uspořádání, druhy materiálu a vybave-
ní pouze při včasném nákupu domu. Jeho jedinou starostí je 
financování, v případě nedostatků řešení záruky. 
Město prodává, samozřejmě s podmínkami, celý pozemek, ter-
míny dokončení jednotlivých částí díla jsou smluvně definova-
né. 
 

 
Někomu se může zdát výhodnější forma individuální výstavby. 
Má vše pod svým dohledem a také cena stavby se může při-
způsobit jeho požadavkům a možnostem. Na druhou stranu 
jsou lidé, kteří chtějí bydlet, nechtějí mít starosti a předem 
vědí, jaký dům a za kolik peněz kupují. 
 
V Teplicích je do budoucna samozřejmě ještě celá řada mož-
ností, kde lze individuálně postavit rodinný dům. Ne jen zde 
uvedené parcely. Má-li však v Teplicích vzniknout developer-
ský projekt, pak vhodné místo pro něj je pouze zde. 
 
Město v posledních letech nabídlo pět stavebních pozemků pro 
individuální výstavbu rodinných domků v ulici Za Školou. 
Pozemky byly zdlouhavě prodávány a postupně na nich vzni-
kají nové stavby. V průběhu roku byly nabízeny i jednotlivé 
stavební pozemky. V současné době připravujeme další po-
zemky. Opět v ulici Za Školou, tentokrát ale v její horní části 
„pod lesem“ na parcelách č. 324/1 a 328/1. 
 
Zastupitelstvo města se sešlo na pracovní poradě, kde byl de-
veloperem představen jeho návrh výstavby a rozhodlo se vyvě-
sit záměr prodeje pozemku parc. č. 614/9 v k.ú. Teplice nad 
Metují (od 19. 11. 2021). Cílem je zjistit zájem veřejnosti o 
individuální výstavbu, případně získat konkurenční developer-
skou nabídku. Na základě získaných poznatků zvolíme další 
postup. 
 
V této souvislosti si nemohu odpustit poznámku. Velice mne 
mrzí postoj dvou našich zastupitelů, kteří na svých soukromých 
internetových platformách sdělují zkreslené informace k dané 
problematice a prezentují svůj názor jako jediný správný. Na-
víc v době, kdy v zastupitelstvu probíhá diskuse, jak postupovat 
dál. Bohužel si neuvědomují, že k vedení města, které se snaží 
kritizovat, patří i oni sami. A odpovědnosti se v žádném přípa-
dě nezbaví svojí pasivitou a neúčastí na jednáních. 

Josef Bitnar, starosta 
 
 
 

 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje 
 
Usnesení č. 04/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje poskytnutí finanč-
ního příspěvku ve výši 40.000 Kč Mgr. O.V, na nákup kamery a stři-
hového programu pro tvorbu dokumentárních filmů. 
Usnesení č. 05/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje změnu smlouvy č. 
121/NEIN/VS/2021 s Mysliveckým spolkem Skály a to v čl. 3 odst. 
3) takto: „Příjemce se dále zavazuje předat vyúčtování dotace posky-
tovateli nejpozději do 15.12.2022.“ 
Usnesení č. 06/20/2021 
Zastupitelstvo města schvaluje přijetí finančního daru ve výši 57.090 
Kč od Women for Women o.p.s., Vlastislavova 152/4,140 00 Praha 4, 
Základní a Mateřské škole, Teplice nad Metují 
Usnesení č. 07/20/2021 
Zastupitelstvo města schvaluje podání žádosti na projekt 
„Modernizace učeben – Základní škola a mateřská škola Teplice nad 
Metují“ Základní a Mateřskou školou, Teplice nad Metují, v rámci 
projektu IROP. 
Usnesení č. 08/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují, schvaluje prodej p.č. 
238/16, o výměře 62 m², trvalý travní porost, k.ú. Teplice nad Metují, 
panu M.J., , za cenu kupní 5.580 Kč. 
Usnesení č. 15/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje směnu a prodej 
pozemků mezi Ing. P.H. – část p.p.č. 462 (dle GP č. 276-408/2020 
st.p.č. 293) o velikosti 26 m2 a městem Teplice nad Metují – p.p.č. 
462 o velikosti 169 m2, vše k.ú. Zdoňov. Ing. P.H. uhradí městu do-
platek v částce 12.870 Kč za 143 m2. 
Usnesení č.16/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje směnu pozemků 
mezi městem Teplice n. Met.:  
 

 

 

Pozemky v majetku Města Teplice nad Metují 

kat. úz. 
č. 
parc. 

druh pozemku/
způsob využití 

výměra 
m2 

cena Kč 

Lachov 417/14 lesní pozemek 1343 26 846,57  

Bohdašín 203/2 lesní pozemek 227 4 537,73  

Bohdašín 203/3 lesní pozemek 3129 62 548,71  

Bohdašín 203/4 lesní pozemek 1144 22 868,56  

Bohdašín 203/5 lesní pozemek 2546 50 894,54  

Bohdašín 203/6 lesní pozemek 352 7 036,48  

Bohdašín 374 
ostatní plocha/
ostatní komunikace 

4752 109 153,44  

Bohdašín 375 
ostatní plocha/
ostatní komunikace 

471 10 818,87  

Dědov 211 lesní pozemek 122 2 438,78  

Dědov 212 lesní pozemek 611 12 213,89  

Dědov 213 lesní pozemek 1356 27 106,44  

Dědov 214 lesní pozemek 5258   105 107,42  

Dědov 215 
ostatní plocha/
neplodná půda 

317       6 336,83 

Dědov 217/2 lesní pozemek 1013 20 249,87  

Dědov 218 trvalý travní porost 1212     24 227,88 

Dědov 222/7 
ostatní plocha/
ostatní komunikace 

271 5 005,37  

Dědov 460 
ostatní plocha/
ostatní komunikace 

1518     30 348,62 

  Výměra celkem 25642   527 740,00  

Usnesení č. 20 z jednání zastupitelstva města 

Teplice n. M. konaného dne 18. 11. 2021  



a Benediktinským opatstvím sv. Václava v Broumově, se sídlem 
Klášterní 1, 5501 Broumov: 

a pověřuje starostu města Teplice nad Metují podpisem Směnné 
smlouvy. Benediktinské opatství sv. Václava v Broumově uhradí 
městu Teplice nad Metují doplatek v částce 6.040 Kč. 
Usnesení č. 17/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření Smlouvy 
o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu o umístění 
stavby č. IP-12-2012503/SOBS VB/1 s ČEZ Distribuce, a.s. se sídlem 
Teplická 874/8, 504 02 Děčín, IČ 24729035 a pověřuje starostu pod-
pisem smlouvy. 
Usnesení č. 18/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření Smlouvy 
o dílo č.14/21 se společností SURPMO, a.s. Opletalova ul. 1626/36, 
110 00 Praha 1, v ceně 110.000 Kč. 
Usnesení č.19/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření nájemní 
smlouvy s ČEZ Energo, Duhová 1531/3, 14000 Praha 4 – Michle, na 
umístění kogenerační jednotky v budově na adrese nám. A. Jiráska 
273, Teplice nad Metují a pověřuje starostu podpisem smlouvy.  
Usnesení č.20/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření Smlouvy 
o uzavření budoucí smlouvy o dodávce tepelné energie s ČEZ Ener-
go, Duhová 1531/3, 14000 Praha 4- Michle, jejíž přílohou je Smlouva 
o uzavření smlouvy o dodávce tepelné energie a pověřuje starostu 
podpisem smlouvy.  
Usnesení č.21/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření Smlouvy 
o obstarání kogenerační jednotky s ČEZ Energo, Duhová 1531/3, 
14000 Praha 4- Michle a pověřuje starostu podpisem smlouvy.  
Usnesení č.22/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje záměr bezúplatné-
ho převodu (darování) pozemek p.č. 646/6, ostatní plocha - silnice, o 
výměře 304 m2 odděleného z původního pozemku p. č. 646/1 (ostatní 
plocha – ostatní komunikace, o původní výměře 1364 m²), pozemku 
p. č. 651/12, ostatní plocha – silnice, o výměře 256 m², odděleného 
z původního pozemku p. č. 651/1 (ostatní plocha – ostatní komunika-
ce, o původní výměře 1638 m²) a pozemku p. č. 735/6, ostatní plocha 
– silnice, o výměře 702 m²,odděleného z původního pozemku p. č. 
735/5, ostatní plocha - silnice, o původní výměře 825 m², vše dle 
geometrického plánu č. 415-121/2020  (není dosud zapsán v katastru 
nemovitostí) v k. ú. a obci Teplice nad Metují. 
Dále pozemků p. č. 730/7, ostatní plocha – silnice, o výměře 1481 m², 
p. č. 730/10, ostatní plocha – silnice, o výměře 289 m² a p. č. 730/12, 
ostatní plocha – silnice, o výměře 91 m², v k. ú. a obci Teplice nad 
Metují, p. č. 559/2, ostatní plocha – ost. komunikace, o výměře 112 
m², a p. č. 238/9, ostatní plocha – ost. komunikace, o výměře 48 m², 
v k. ú. Dolní Teplice a obci Teplice nad Metují. 
Usnesení č. 26/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje záměr prodeje p.č. 
614/9, trvalý travní porost, o výměře 11.558 m2, k.ú. Teplice nad 
Metují, za účelem výstavby rodinných domů. 
Usnesení č. 27/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje vydání překladu 
publikace Josef Karpf, Wekelsdorf a fotoknihy dvojic, Institutem 
regionální paměti z.ú., Starostín 172, 549 83 Meziměstí. 

 
bere na vědomí 

 
Usnesení č. 01/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí rozpočtové 
opatření č. 6/2021, kterým se navyšují příjmy i výdaje shodně o 
3. 355. 478,95 Kč.  
Usnesení č. 02/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí rozpočtové 
opatření  
č. 8/2021, kterým se navyšují příjmy i výdaje shodně o 274. 497,50 
Kč.  
Usnesení č. 03/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí rozpočtové 
opatření č. 
9/2021, kterým se navyšují příjmy i výdaje shodně o 627.531,24 Kč. 
Usnesení č. 11/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí pronájem 
pozemku p.p.č. 331, orná půda, o výměře 3132 m2 k.ú. Javor u Teplic 

nad Metují firmě  ZESO, v.o.s., se sídlem Seč 342. 
Usnesení č. 14/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí pronájem 
p.p.č.2/4, ostatní plocha, o výměře 446 m2 a p.p.č. 585, ostatní plocha, 
o výměře 2.133 m2, vše v k.ú. Libná panu P.J. 
Usnesení č. 23/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí přidělení 
bytu 2+1, Horní 10, Teplice nad Metují, paní M.K., a uzavření nájem-
ní smlouvy. 
Usnesení č. 24/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí přidělení 
bytu 2+1, nám. A. Jiráska 271, Teplice nad Metují, panu P.K. a uza-
vření nájemní smlouvy. 
Usnesení č. 25/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí přidělení 
bytu 2+1, nám. A. Jiráska 278, Teplice nad Metují, paní E.H. a uza-
vření nájemní smlouvy. 
 

zamítá 
 

Usnesení č. 09/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují zamítá žádost společnosti 
Medica Langer s.r.o., Protifašistických bojovníků 182, 550 01 Brou-
mov o odkup p.p.č. 75/1, ostatní plocha, k.ú. Teplice nad Metují. 
Usnesení č. 10/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují zamítá žádost Bc. V.R., o 
odkup st.p.č. 146/1, ostatní plocha, k.ú. Teplice nad Metují. 
Usnesení č. 12/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují zamítá pronájem p.p.č. 
521/2, lesní pozemek, o výměře 550 m2, k.ú. Javor u Teplic nad Me-
tují, firmy ZESO v.o.s., se sídlem Seč 342.  
Usnesení č. 13/20/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují zamítá žádost o snížení vý-
měry u propachtovaných pozemků firmě ZESO, v.o.s., se sídlem Seč 
342. 
 

V Teplicích nad Metují 24. 11. 2021 
Josef Bitnar, starosta, Ing. Radek Myška, místostarosta           

 

Tříkrálová sbírka 2022 
Jako každoročně i v příštím lednu bude probíhat Tříkrálová 
sbírka. Pokud nebude velké omezení jako loni, hlavní koledo-
vací den bude sobota 8. ledna. V příštích Teplických ozvěnách 
bude průběh upřesněn. 
Loni Tříkrálová sbírka probíhala bez koledníků, ve městě byly 
rozmístěny pokladničky. V pokladničce umístěné v kostele a 
na úřadě bylo vybráno 5 190 Kč, v papírnictví 2 727 Kč a v 
potravinách 2 955 Kč. Vybrané peníze byly věnovány na po-
moc lidem postiženým tornádem na Moravě. 
Pokud se letos vaše dítě chce stát malým králem, se zpěvem 
navštěvovat sousedy a vinšovat jim nový rok, zavolejte na  
774 366 522. 

Martin a Helena Mrázovi, koordinátoři sbírky pro  
Teplice nad Metují a okolí 

 
 
Kvůli nemoci účinkujícího bylo divadelní představení Světáci, 
které se mělo odehrát dne 25. 11. 2021 zrušeno. Přesun před-
stavení se plánuje na rok 2022. O náhradním termínu vás s 
dostatečným předstihem budeme informovat. Zakoupené vstu-
penky vracejte v Infocentru. Ještě jednou děkujeme za pocho-
pení. 

kat. úz. 
č. 
parc. 

druh pozemku 
výměra 
m2 

cena Kč 

Bohdašín 98 lesní pozemek 68638 521 650,00 



 
Protikoronavirová  opatření postupně zpřísňují v celé společ-
nosti  a nad školami se vznáší otazník dalších omezení.  
Nejinak je tomu i v naší škole. S ohledem na ochranu zdraví 
dětí a žáků jsme některé plánované akce byli nuceni odvolat a 
doufáme v dobu příznivější. Nicméně jsem ráda, že se  podaři-
lo dokončit již probíhající akce -  výuku plavání v celém rozsa-
hu pro MŠ i ZŠ, projektový den v ŠD, edukační program 
Stezkou korunami stromů, Den sportu a další. Podrobnosti se 
opět dočtete v  jednotlivých příspěvcích našich učitelů.  
Měsíc prosinec bývá ve škole již tradičně spojen s časem vá-
nočním. Připravujeme adventní zpívání, vánoční dílny a besíd-
ky jednotlivých tříd. Bohužel již nyní je zřejmé, že vzhledem 
k vládním opatřením nebude možné uspořádat den otevřených 
dveří - Vánoční jarmark a oblíbené Zpívání na schodech pro 
rodiče a širokou veřejnost. Musím přiznat, že nás to moc mrzí.  
Přesto věřím, že v dohledné době budeme mít možnost před-
stavit školu jako místo setkávání žáků, rodičů, učitelů a veřej-
nosti. 
Dovolte mi, milí čtenáři TO, abych Vám všem popřála klidné 
svátky a v novém roce jen vše dobré. 

Mgr. Magda Kalašová, ředitelka školy 
 
Divadelní představení Pernštejni  
26. října 2021 navštívili naši školu zástupci skupiny historické-
ho šermu Pernštejni s pohádkou O statečném princi, princezně 
a strašlivém loupeživém rytíři Breburdovi. Do představení se 
zapojily i děti v roli princezny a prince. Jako každý rok se žáci 
nejvíce těšili na šermířské souboje a ani letos neodešli zklama-
ní.  

Mgr. Eva Malíková  
 
Představení „Leonardo da Vinci“ – skupina Pernštejni 
V úterý 26.10. k nám do školy opět zavítala agentura Pernštej-
ni z Pardubic, která pro naše žáky v letošním roce připravila 
vzdělávací pořad s názvem Leonardo da Vinci.  
První část pořadu byla věnována scénkám ze života tohoto 
významného renesančního malíře, sochaře, vynálezce a archi-
tekta.  
Ve druhé části se žáci podrobněji seznámili s jeho vynálezy a 
obrazy. Žáci se dozvěděli spoustu nových a zajímavých infor-
mací.  

             Mgr. Aneta Chládková 
Exkurze - Stezka korunami stromů 
Dne 4. 11. 2021 jsme se s třídou 6. A zúčastnili pořadu pro 
školy - Stezka korunami stromů v Janských Lázních. Měli 
jsme zajištěný program pro školy, kterým nás provázela paní 
průvodkyně ze správy Krkonošského národního parku. Pro-

gram se zabýval tím, jak vypadá pěkný a zdravý les. Děti moh-
ly během výkladu vidět různá vegetační patra či si vyzkoušet 
zajímavé kvízy na stanovištích. Dozvěděly se, jaký les je zdra-
vý a co pro něj jako lidé můžeme udělat. I přesto, že počasí 
nebylo moc příznivé, exkurze se dětem líbila. 

Mgr. R. Návratová 
 
Projektový den ve školní družině 
Překulil se další školní měsíc a nás čekal Halloween. A se 
vším všudy - vyráběním, přípravou večeře, soutěžemi, stezkou 
odvahy a s přespáním. V úterý ráno se družinka zaplnila batůž-
ky, spacáky a velkou oporou na halloweenskou noc – plyšový-
mi mazlíky. A odpoledne čekalo na děti vyrábění dýňákové 
lucerničky, soutěž v přeměnění spolužáka na mumii, strašidel-
né luštění a hádanky. Po vlastnoručně připravené mumii 
k večeři  následovala příprava spacáků a šlo se na stezku odva-
hy. Noční škola vypadá zcela jinak a vydává zvláštní zvuky, 
zkuste jít ve tmě od jednoho světýlka ke druhému- chtělo to 
odvahu. Ale když si dáte ke svačině pár duchů a useknutých 
prstů, zvládnete i stezku odvahy. Potom čisté spodní prádlo, 
pohádka a spát. Ráno vše pobalit, voňavý rohlík a rakvičku 
k snídani a mami, ty už jsi tady? 

Ivana Brádlová 

 
LETEM ŠKOLKOVÝM SVĚTEM ... 
Po slibném začátku školního roku jsme se těšili na další říjno-
vé akce s dětmi. Bohužel se v mateřské škole usadil kašel a 
rýma a děti byly stále dokola nemocné. Jejich počet rapidně 
klesl. Snažili jsme se ale dál pracovat tak, jak jsme byli zvyklí. 
 
Velice vydařenou akcí byla návštěva Soviček v Ekofarmě 
Bošina. Pan Bošina nám ukázal přípravu krmení, provedl  nás 
celou farmou, mohli jsme si prohlédnout zvířátka, nakrmit je i 
pohladit, sebrat vajíčka od nosnic. Zvlášť pro chlapce byla 
zajímavá ukázka traktoru. Na malých traktůrcích v dětském 
koutku si na závěr postupně zajezdili všichni. S Bošinovými 
jsme se domluvili na další návštěvě na jaře, kdy už bude tepleji 
a děti budou moci ochutnat zmrzlinu z ovčího mléka. 
 
V říjnu jsme absolvovali dvě pohádková představení. Nejprve 
za námi přijelo přímo do MŠ maňáskové divadlo Šternberk se 
třemi pohádkami, takže se představení mohli zúčastnit i naši 
malí Medvídci. Na pohádku o princezně a loupežníku Brebur-
dovi v podání divadelního spolku Pernštejn se do tělocvičny 
ZŠ vydaly Sovičky. 
 
Letos kaštan na školkové zahradě opravdu urodil. Nasbírali 
jsme a panu Zimovi odvezli 53 kg kaštanů. Sběrem kaštanů a 
hrabáním listí jsme upevňovali pracovní návyky, navázali na 
projekt Ochrana lesa ( pomoc lesní zvěři v zimě ) a zároveň 
děti viděly, že společným snažením  si mohou vydělat peníze 
na zakoupení lepidel potřebných pro jejich tvoření. 

                                         Helena Šikutová 

ZPRÁVY  ZE  ZÁKLADNÍ   

A  MATEŘSKÉ  ŠKOLY 



Setkání s rodiči 
V naší mateřské škole jsme se zapojili do projektu Učíme se 
v Teplicích II. V měsíci říjnu a listopadu se nám podařila usku-
tečnit dvě dvouhodinová setkání s paní Mgr. Liškovou, která 
pracuje jako školní psycholog. V měsíci říjnu se uskutečnilo 
odborně zaměřené setkání  na téma Školní zralost, paní psy-
choložka se zaměřila na rozvoj řeči, grafomotoriky, rozvíjení  
samostatnosti dětí a rozvíjení rozumových schopností dětí. 
V měsíci listopadu jsme se sešli na téma Posilování sebedůvě-
ry dítěte. Téma si vybrali sami rodiče. Paní Mgr. Lišková vy-
světlila rodičům, co by měli  dětem říkat a také, co by neměli 
říkat v žádném případě. Obě setkání proběhla v ovzduší přátel-
ství a vzájemné důvěry. Rodiče využili příležitosti a ptali se na 
problémy, které je tíží, a dostali jasné odpovědi. Děkujeme 
rodičům, že přišli a přispěli tím k splnění projektu. Celý pro-
jekt se skládal ze šesti dvouhodinových setkání a tímto jsme ho 
dokončili. Těšíme se na další setkání s rodiči, zase na jiné té-
ma.  

Jana Richtrová, vedoucí učitelka   
 

Projektové dny 
Ke konci měsíce října přišla k Medvídkům paní Mgr. Jarešová 
a v rámci projektu "Chráníme les" vyprávěla dětem o stro-
mech, lesní zvěři a jak můžeme lesu pomoci. 
V první polovině listopadu jsme se věnovali v obou třídách 
dvěma projektům. Nejprve Mgr. Ladislav Šikut v rámci pro-
jektu "Vánoční koleda" hovořil s dětmi o svátcích během Vá-
nočního období spojených s tradicí koledování a zpíval s dět-
mi. Velice zajímavý byl pro děti závěr projektového dne v 
kostele Panny Marie Pomocné na Kamenci, kdy děti mohly 
zblízka vidět varhany, slyšet hru na ně a za jejich doprovodu si 
naučené koledy zazpívat. 
Druhý projekt byl "Ze života včely". Včelař pan František Čáp 
velice poutavě dětem vyprávěl o životě včel a své vyprávění 
doplňoval mnoha praktickými ukázkami. Nakonec si děti vy-
tvořily svíčky z pravého včelího vosku.                                                                                                       

Helena Šikutová 

Traťové rekordy na Teplické 10 
Na startu 2. ročníku běhu Teplická 10 se u koupaliště v neděli 
14. listopadu sešla nevídaná konkurence. Jako úplně první se 
na místě dopřihlásili ukrajinští závodníci, kteří nakonec zvítě-
zili mezi muži i ženami. Hned po startu se na čele zformovala 
ukrajinsko – česká čtveřice Kazban, Mewsza, Plný a Jelen, 
která běžela tempo pod 3:20 / km, což výrazně nadělilo 75ti-
hlavé startovní pole, ve kterém bylo i 12 dětí, absolvujících 3 
km dlouhou trať. Stupňováním tempa zvítězil Artem Kazban 
(Ukrajina) v novém traťovém rekordu 32 minut a 35 sekund. 
Držet s ním krok až do cíle se snažil jen v cíli o 10 sekund 
pomalejší druhý David Plný (Běžecký klub Náchod). Třetí 
místo uhájil jeho týmový kolega Pavel Jelen (-0:40), za nímž 
doběhl čtvrtý Nikolaj Mewsza (Mizuno One-team, -0:53) a 
pátý Kamil Krunka (Běžecký klub Náchod, -1:09). Mezi žena-
mi si stylem start-cíl, navíc v ženském traťovém rekordu 40 
minut a 40 sekund, doběhla pro vítězství Marina Niemczenko 
(Mizuno One-team). Druhé místo se ztrátou 1:32 sekund vybo-
jovala Marie Havlová (Skilauf Team) a třetí Denisa Kozáková 
z Nového Hradce Králové (- 1:43). Čtvrtá skončila Martina 
Holická z Pardubic (-3:15) a pátá Jitka Pešinová (SKI Police n. 
M., -4:19). Mezi žáky byl první Olda Hornych (SKI Police n. 
M., 15:31), druhý Vítek Rücker (BKL Machov, -1:19) a třetí 
Matěj Renský (Běžecký klub Náchod, -2:06). V žákyních zví-
tězila Anežka Rückerová z BKL Machov (16:23) před Adélou 
Renskou (-0:31) a Noemi Elichovou (-0:34), obě Běžecký klub 
Náchod. Více ve výsledcích a fotogaleriích Miloše Kleinera a 
Hanky Maršíkové.  

Děkujeme polickému Ski klubu a Sportchalenge za zpracování 
přihlášek a výsledků, Ladě a Petrovi za zajištění občerstvení a 
samozřejmě pivovaru Primátor Náchod a Městu Teplice nad 
Metují. Na shledanou za rok 13. listopadu na 3. ročníku. Infor-
mace najdete na www.redpointteam.cz. 

Tomáš Čada, ředitel závodu  
 
Turnaj v barevném minivolejbalu  
V sobotu 20. listopadu proběhl v našem sportovním centru již 
druhý ročník turnaje v barevném minivolejbalu. Volejbalový 
oddíl opět pořádal žlutou a oranžovou variantu. Minivolejbal, 
jak už název vypovídá, je pro ty nejmenší, a to: ve žluté kate-
gorii pro děti mladší do 8 let a oranžová kategorie pro děti 8-
10 let. 
 

Do kategoriie nejmladších se přihlásilo 13 družstev a do druhé 
kategoriie dokonce 16 družstev. Byla to družstva z celého 
okresu, kde tým měl 2-3 hráče. Celkově se nám na turnaji se-
šlo okolo 90 dětí. 
Ve žluté variantě se jedná ještě o přehazovanou, ale i tady se 
na to hezky dívá, když se dětem daří dlouhé výměny a je na 
nich vidět čistá radost z každého podařeného míče. 
Po dvou kolech hraní ve skupinách žlutou kategorii vyhrálo 
družstvo VK Hronov B. 

ZE SPORTU 

https://redpointteam.cz/teplicka-10/propozice/
https://redpointteam.cz/teplicka-10/vysledky-t10/
https://photos.google.com/share/AF1QipN4oaV0STyUqrXOu6XN-1bYKgfB01J-sYFCNZqsbH6dfiaI_Eiy57kIEqDdiXkt5g?key=TDd1RVE2RFhySlZQR0NtZ0JaNUJaS0dVZXpJWFNn
http://www.redpointteam.cz


Vyhlásili jsme výsledky a za půl hodiny se na nás valila další 
várka natěšených dětí na hru. Tentokrát už nestačilo jen přeha-
zovat, ale už se muselo odehrát obouruč vrchem. 
Opět děti odehrály 2 kola ve skupinách a kategorii oranžových 
vyhrálo družstvo Staré Město Náchod A. 
Asi se ptáte, měli jsme tam vůbec nějaké zastoupení jako Tep-
lice, když jsme ten turnaj pořádali? Odpověď zní ano. 
Ve žlutých 2 družstva, kde jsme obsadili 12. a 10. místo, ale 
pozor, tam hráli naši úplní nováčkové, kteří začali trénovat 
letos v září. A jak jsme dopadli v oranžových? 
Tam jsme měli dokonce 3 družstva. Obsadili jsme zde 15., 12., 
a obhájili jsme 2. místo. 
I zde šli do prvních zápasů někteří naši nováčkové. 
Gratulujeme vítězům a děkujeme všem zúčastněným dětem! 
Určitě nemůžeme zapomenout poděkovat rodičům,  
kteří fandili.  
Hlavní poděkování za možnost uspořádaní turnaje patří městu 
Teplice nad Metují. Děkujeme za podporu v podobě drobností 
pro děti a pomoc ze strany technických služeb. 

Jiří Kaplan 
 
Sportovní den mládeže s TAJV v Teplicích nad Metu-
jí byl zrealizován ve středu 10. 11. 2021 v dopoledních hodi-
nách ve sportovní hale za místní základní školou. Jednalo se 
celkově o 1. ročník sportovní akce TAJV pro místní mládež a 
žáky ZŠ Teplice nad Metují.  
Účastníci turnaje TAJV společně soutěžili v tenise, házené, 
florbale, fotbale a frisbee. Celkově bylo ve hře 6 soutěžních 
skupin po 6 -7 hráčích. Každá sportovní aktivita byla doprová-
zena hudbou a signálním označením se zahájením hry včetně 
ukončení soutěžního kola.  
Do finálového rozstřelu postoupila ta nejlepší skupina dětí, kde 
si to samotní účastníci rozdali o celkové umístění v turnaji (1. 
– 3. místo). Nejúspěšnější sportovec z Teplic nad Metují po-
stupuje na Národní finále v Poděbradech (9. 12. 2021), kde 
bude svým jménem a sportovními výkony reprezentovat Město 
Teplice nad Metují. Nejlepší finalisté turnaje získali věcné 
odměny, diplomy za umístění na turnaji a mnoho dalších spon-
zorských cen. Každý účastník akce byl odměněn a motivován 
k účasti na dalším sportovním projektu TAJV v Teplicích nad 
Metují. 
Děkujeme za finanční podporu sportovní akce Městu Teplice 
nad Metují a všichni se již společně těšíme na 2. ročník turnaje 
v roce 2022. 

Mgr. Jan Váňa, organizátor projektu TAJV 
 

Připravujeme !!! (TIP NA VÁNOČNÍ DÁREK) 
 

Housle 
Město Teplice nad Metují při-
pravuje zájezd na divadelní 
představení do Červeného Kos-
telce, které se bude konat ve 
čtvrtek 27. 1. 2022 od 19:00 
hodin.  
Cena vstupenek se bude pohy-
bovat od 440 Kč do 470 Kč a 
autobus bude zdarma. Vstupen-
ky budou v předprodeji od  
6. 12. 2021 v infocentru. 
 

(Doposud se oba bratři pro-
tloukali newyorskými ulicemi 
jen těžko. Všechno se ale může 
změnit. Zlodějíčkovské komedi-

ální drama o dvou bratřích a jejich rodinném příteli, kde nadě-
je na lepší život odhalí pohnutou rodinnou minulost i sílu cha-
rakterů. Všechno se ale může změnit. Hrají Jiří Langmajer, 
Pavel Liška a Milan Hein.) 

Bc. Eliška Jirmannová 
 

 

Vánoce se blíží a my z íčka pro vás máme tipy na dárky. Za-
stavte se u nás, nabídku máme bohatou, od regionálních medů, 
medovin, sirupů, svíček až po knížky, trička, tašky, kalendáře 
a ručně tkané koberečky. Těšíme se na vaši návštěvu. 

KIS Teplice nad Metují 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Sidonie Springer – Mé matce 
Výstava grafického cyklu, galerie v Infocentru Teplice 
nad Metují 
4. 12. 2021 - 30. 6. 2022 
V Bučnici (Buchwaldsdorf), vísce mezi Teplicemi nad Metují 
(Wekelsdorf) a Adršpachem (Adersbach), prožila své dětství a 
mládí malířka a grafička Sidonie Springer. Po skončení první 
světové války jí zemřela matka a rozvedla se s Ferdinandem 
Staegerem, českým Němcem, vynikajícím grafikem a malířem, 
se kterým žila v Německu. V poválečných letech 1919 - 1921 
se Sidonie věnovala tvorbě cyklu Mé matce (An meine Mut-
ter), kterým vzpomínala na své roky prožité s matkou v pro-
středí Teplicko-adršpašských skalních měst, do kterého jednot-
livé výjevy výtvarného cyklu zasadila. Soubor grafik Mé mat-
ce byl tištěn mědirytem v Berlíně v roce 1921, tedy přesně 
před sto lety. Jako připomínku tohoto výročí a tvorby Sidonie 
Springer připravil Institut regionální paměti výstavu originál-
ních grafik v jejich kolorované i nekolorované verzi.     

Petr Bergmann 

KULTURA 

INFORMACE Z INFOCENTRA 



Poděkování 
Dokumentární film Kde domov můj 
12. listopadu byl uveden v teplickém kině film „Kde domov 
můj“, který se zabývá vysídlením českých Němců po válce, 
jehož nejcennějším obsahem jsou natočené vzpomínky účastní-
ků odsunu. Autor filmu Ondra Valchař tím poodkryl opomíje-
nou minulost našeho kraje. Na dobrovolném vstupném se vy-
bralo 6 131 Kč, které autor věnoval na opravu poustevny u kos-
tela P. Marie Pomocné, za což mu jménem spolku velice dě-
kuji. Určitě by tuto částku on sám použil pro další výzkumy, 
ale vážím si jeho podpory a vyjádření vztahu k této teplické 
památce. 
Už naši němečtí předchůdci tento mariánský kostelík milovali: 
„Snad každý obyvatel Teplic a přítel tohoto idylického místa 
vystupuje v měsíci Matky Boží na pahorek nad městem, kde na 
zalesněné výšině stojí jejich klenot – Das Mariahilf-Kirchlein - 
mariánský kostelík. …  
Pro každou rodinu byl tento kostelík mezníkem v životě. Při 
oltáři Matky Boží počala pro místní i přátele z okolí cesta do 
života. U oddávacího oltáře každý přijal Boží požehnání na 
cestu životem. Mariánský kostelíčku – tebe milovali již naši 
otcové….“, jak píše Josef Karpf ve své knize Wekelsdorf. Na 
jiném místě knihy vzpomíná poslední německý farář Josef Nos-
se, původem z Libné, na poslední mši svatou před velkým 
transportem v září 1946, kdy se v kostelíku a okolí nashromáž-
dilo tolik lidí jako snad nikdy předtím. 
Když sem v 90. letech němečtí rodáci začali opatrně jezdit, 
neopomněli kostelík navštívit. Často je doprovázel kněz Josef 
Jörgens, který dětství prožil v Teplicích. Jeho mladický sen 
sloužit u oltáře v Mariahilf-Kirchlein se mu splnil až po desít-
kách let, kdy zde při jeho první návštěvě večer uspořádal mši 
svatou, jak mi vyprávěl Richard Tscherwitschke, janovický 
patriot, rodák ze Záboře. On sám jako malý kluk kostelík často 
navštěvoval, když s otcem chodili z Teplic na Záboř. 
Poustevnu již několik let po malých částech opravujeme. Letos 
obnovujeme stropy v místnostech a příští rok konečně při-
stoupíme k opravě vnějšího roubení. Více o poustevně ještě 
napíšu, další informace najdete na www.poustevnateplice.cz 

Za spolek Zachraňme teplickou poustevnu Martin Mráz 
 
Webrovkafest na Klučance 2021 
Výtěžek: 59 307 Kč 
I přes nedobrou situaci, se kterou se potýká celý svět, a přes 
všechna opatření a nařízení, se 20. ročník charitativního festiva-
lu na podporu dětí z dětských domovů Webrovkafest na Klu-
čance uskutečnil. Navíc přinesl rekordní výtěžek, čemuž dopo-
mohla i novinka, tedy dražba fotek a obrazů. Všechna díla vě-
novaná autory se prodala a do finálního výtěžku přinesla osm-
náct tisíc korun. 
Všichni, kdo se zúčastnili, nám jistě dají za pravdu, že letošní 
festival byl skutečně vydařený. Oproti minulým ročníkům byla 
návštěvnost o něco menší, ale tak je to v této době na všech 
kulturních akcích. Na atmosféře a výkonech všech hudebníků 
to však nebylo nikterak patrné. Každý hrál od srdce a jak nejlé-
pe dovedl, fenomenálním a nezapomenutelným zážitkem jistě 
byly koncerty Pat Fulgoni Blues Experience a Našrot. Všichni 
návštěvníci se k sobě chovali přátelsky a nenastal jediný pro-
blém. Vzájemná ohleduplnost byla až dojemná. 
Rádi bychom touto cestou poděkovali všem partnerům, sponzo-
rům a dárcům, autorům fotografií a obrazů věnovaných do 
dražby, všem kapelám a umělcům za jejich skvělá vystoupení, 
moderátorům za jejich vtip a humor, zvukařům, celému organi-
začnímu týmu a hlavně návštěvníkům akce, kteří vždy dokážou 
vykouzlit úžasnou a neopakovatelnou atmosféru. Díky Vám 
všem se opět na Vánoce rozzáří očka dětem z dětských domovů 
u vánočního stromečku na Klučance. A nejen to. Čeká je zážit-
kový pobyt o vánočních, jarních a letních prázdninách. To je 
naše poslání a bez Vás bychom ho jen těžko naplňovali. Váží-
me si Vaší věrnosti a smekáme před Vámi. I vy se můžete těch-
to pobytů aktivně zúčastnit, buď sami, nebo s celou svou rodi-
nou. V případě zájmu kontaktujte zástupce Institutu zážitkové 
pedagogiky. 

Trutnovská alternativní scéna z. s. 

Eva Koudelková a kol.:  
Pomnichovské osudy Čechů z Broumovska 
V těchto dnech vychází v libereckém nakladatelství Dr. Evy 
Koudelkové BOR pozoruhodná a velmi záslužná kniha o po-
mnichovských osudech Čechů z Broumovska. Jejím cílem je 
upozornit na téma z naší historie, jež je v posledních desetile-
tích naší historiografií spíše opomíjené, a tudíž v širším pově-
domí nepříliš známé. Avšak i pro ty, kdo o situaci v Sudetech 
kolem Mnichova něco vědí, jsou události s ní spojené obestřené 
množstvím dohadů a nejasností.  
Proč se zaměřuje právě na Broumovsko, je snadno vysvětlitel-
né: ve skromném počtu novodobých titulů, které na toto téma 
vyšly, mu bylo vždy věnováno nejméně prostoru. Knížka se 
snaží zodpovědět dvě zásadní otázky: co se stalo a proč se to 
stalo. Na první z nich odpovídají očití svědci, ti, kteří byli u 
toho, jakkoliv jsou jejich svědectví čistě osobní a často emotiv-
ní. Avšak v síle jejich prožitku událostí, na něž vzpomínají, 
spočívá největší hodnota této knihy, bez ohledu na objektivní 
správnost toho, o čem mluví nebo píší. Na otázku proč se to 
stalo, hledají odpověď komentáře, čerpající z dostupné literatu-
ry. Ty naopak usilují o věcnost, ovšem jen v té míře, jak je to u 
knihy nikoliv jednoho autora, ale autorského kolektivu vůbec 
možné.   
Zhruba 70 stránek knihy tvoří úvodní „Zlomové body v soužití 
Čechů a Němců na našem území“, včetně např. střetů Freikorp-
su s čs. obrannými složkami (zejména v září 1938). Podstatnou 
částí knihy je podrobné zobrazení událostí v jednotlivých čás-
tech Broumovska od Adršpachu po Stárkov. Tam vedle histo-
rického pohledu najdeme ona cenná osobní svědectví pamětní-
ků.  
Za pečlivé zpracování textu o Teplicích vděčíme Petru Hnyko-
vi, za Adršpašsko Miroslavě Moravcové a Českou Metuji  Ma-

rii Vintrové. 
Tato kniha nechce soudit, snaží se jen zaplnit prázdné místo v 
obraze, jaký si vytváříme o našich dějinách. Texty doprovází 
bohatý obrazový materiál, v mnoha případech objevný a vý-
mluvný. 

Mgr. Aleš Fetters 

http://www.poustevnateplice.cz/


MĚSTSKÁ KNIHOVNA 

VÝBĚR Z KNIŽNÍCH NOVINEK 

 
 

  

 
 
Patrik Hartl - 15 ROKŮ LÁSKY 

Realita umí být neuvěřitelná a skutečné událos-
ti někdy působí nepravděpodobně. Aleš by do 
svých třiceti dvou let nevěřil, že jeho život bu-
de vypadat takhle. Představoval si ho úplně 
jinak. Jednoho dubnového odpoledne roku 
2001 se zamiloval do ženy, která na něj naloži-
la takovou porci lásky, že by to porazilo i vola. 
Tento román vypráví o všem, co musel zvlád-
nout, aby se s tou láskou naučil žít.  

 
Karel Gott—MÁ CESTA ZA ŠTĚSTÍM 

Autentický obraz fascinující životní dráhy výji-
mečného umělce s mezinárodním renomé, kte-
rý na hudebním nebi začal zářit ve svých dva-
ceti letech. Publikace obsahuje zhruba 1800 
fotografií a jiných obrazových a dokumentač-
ních materiálů, z nichž mnohé dosud nebyly 
zveřejněny. Karel Gott se na sklonku hvězdné 
kariéry rozhodl zrekapitulovat svůj výjimečný 
životní příběh – napsat vlastní autobiografii. 

Knihu dokončil ještě za svého života a intenzivně též pracoval 
na obrazové dokumentaci až do posledních dnů. 
Otevřeně hovoří o svém soukromí, dcerách, manželství, ale 
také o věcech, které byly doposud z různých důvodů zahaleny 
rouškou tajemství. Jeho vzpomínky sahají až do nejútlejšího 
dětství, vyprávějí o rodičích i širší rodině, o školních letech, o 
kamarádech i osobních zálibách, k nimž patřilo už v klukov-
ských letech zejména malování. Je ve své inventuře osudu 
sebekritický i mimořádně upřímný, především v závěrečných 
kapitolách, v nichž popisuje těžké období zápasu se zákeřnou 
chorobou. Čtenářům se tak dostává do rukou ucelený, v mnoha 
směrech strhující obraz osudového vzepětí výjimečné osobnos-
ti, která díky vrozenému talentu, jedinečnému hlasu, nezměrné 
píli, pracovitosti, poctivosti, slušnosti a osobnímu nasazení 
rozdávala publiku krásu, radost i sama sebe až do samého kon-
ce své životní pouti.  
 
Robert Bryndza—PROPAST SMRTI 

Soukromá detektivní kancelář Kate Marshall-
ové a Tristana Harpera má svůj první velký 
případ. Před dvanácti lety odhalila novinářka 
Joanna Duncanová politický skandál a poté 
záhadně zmizela. Většina lidí už zapomněla, jen 
Joannina matka stále po své dceři pátrá. Kate a 
Tristan vycházejí při svém vyšetřování z Joan-
niných složek a poznámek a jdou krok za kro-
kem po jejích stopách. Mezi jejími osobními 

věcmi odhalí Kate jména dvou mladých mužů, kteří také zmi-
zeli. Když pospojuje poslední dny těchto tří pohřešovaných 
lidí, Kate si uvědomí, že Joanna pravděpodobně narazila na 
něco mnohem zlověstnějšího, než by kohokoliv napadlo na 
sériového vraha… 
 
Franck Thilliez—SMRTIHLAV 

V nejtemnější hodině se probouzí nové zlo. 
Další případ komisaře Sharka. Vražda v koste-
le. Do posledního chloupku oholená nahá žena. 
Sedm živých motýlů třepotajících křídly na její 
lebce. A strach ze smrtící epidemie. Vyplní se 
mýtus o apokalypse? Z osobního života Franc-
ka Sharka zbyly jen doutnající trosky – a před-
stava návratu do práce je pro něj zcela nereál-
ná. Brutální zločin ho však ukotví zpátky ve 

skutečnosti. Zničený kriminalista se vydává na nebezpečnou 
cestu vedoucí až na dno lidské duše: vrahovy… i své vlastní.  

Steve Robinson—TAJNÁ MANŽELKA 
Rosen Trevelyanová údajně zahynula při požá-
ru svého venkovského sídla Crows-an-Wra v 
odlehlé části západního Cornwallu. Jenže ona 
nezemřela. Rosen se probouzí v neznámém 
zamčeném pokoji a nechápe, proč jí manžel 
Richard něco takového udělal. A co jejich 
dcerka Sophie? Skutečně uhořela, jak jí ostatní 
tvrdí? S příjezdem tajemné cizinky na panství 
Rosen konečně pochopí, proč ji Richard uvěz-

nil, a také jí dojde, že se jí manžel bude potřebovat co nejdřív 
zbavit. Ale mohla by tahle zvěstovatelka Roseniny smrti být 
současně její spásou? Rosen nezbývá než přetrpět kruté zachá-
zení manžela i jeho nenávistné matky Mariah v naději, že se 
jednoho dne znovu shledá s dcerou. Jenže jí dochází čas. 
Dokáže neznámá žena odhalit pravdu dřív, než bude pro obě 
pozdě?  
 
Mary Ellen Taylor—DŮM V ZÁTOCE 

Lucy plní poslední přání své matky a vrací se 
do rodného města ve Virginii. Cesta přes celé 
Státy pro ni znamená šanci na nový, lepší ži-
vot. Získala totiž nečekané dědictví v podobě 
nemovitosti jménem Zimní vilka. Není to polo-
rozpadlý domek, jak očekávala, ale velký dům, 
na němž se podepsal zub času. Sídlo s mnoha 
zákoutími, která skrývají tajemství, vášně a 
zrady několika generací. A Lucy doufá, že prá-

vě tady by mohla najít odpověď na otázku, kterou matka nikdy 
nezodpověděla. Kdo je její otec? Dědictví dostane, jen když 
splní několik podmínek, jinak přijde na řadu další z řady dědi-
ců, charismatický Hank. Je proto odhodlaná udělat cokoliv, 
aby si dům udržela. Pomáhá jí v tom celé městečko, které si ji 
rychle oblíbí. Lucy postupem času zjišťuje víc o historii své 
rodiny, ale hlavně o sobě samé. Během pátrání po svých před-
cích totiž najde něco, co dosud neměla; domov, rodinu a lásku.  

 
Hana Radulicová—ESTERČINI OTCOVÉ 

Dva otcové. Jedna dcera. Tajemství, které pře-
vrátí život všech naruby. 
Charlotte vyrůstá v rodině nacistického soudce 
Wilhelma Lange. Život jí připadá naprosto 
idylický – až do chvíle, kdy po válce zjistí, že 
jejím skutečným otcem je muž jménem Josef 
Goldenberg. Opravdu ji jako malou s falešný-
mi doklady ukryl u cizí rodiny v Lidicích? Jak 
je ale možné, že ji vychovali němečtí rodiče? 

Jak Charlotte zjišťuje fakta o svém původu, její svět se otřásá v 
základech. A dívku zasáhne morální dilema, které si nikdy 
nedokázala představit.  
 
 

 



 

Milí spoluobčané, 
zkracující se dny a klesající teplota nám připomíná, že vánoční 
čas se již povážlivě přiblížil a s ním také příchod nového roku 
2022. Adventní čas může být nejen příležitostí k přípravě na 
Vánoce, ale také časem ohlédnutí se a rekapitulace končícího 
roku. V náchodské nemocnici si tento rok budeme pamatovat z 
mnoha důvodů, zejména však kvůli velmi složité a náročné 
situaci při zvládání pandemie covidu-19 v prvních měsících 
roku, ale také z důvodu stěhování se do dvou nových pavilonů, 
které pro nás vybudoval Královéhradecký kraj. Oboje jsme 
snad zvládli a od dubna postupně obnovili úplný provoz všech 
oddělení nemocnice včetně veškeré plánované péče, kterou 
jsme do dnešních dní nemuseli přerušit (pozn.: k datu 15. 11.), 
přestože se tak v jiných částech naší země opět musí dít.  
V závěru loňského roku bylo naším hlavním cílem zvládnout 
péči o všechny pacienty s covid-19. Před sebou však máme 
stále ještě jeden neméně důležitý cíl. Hledáme cesty k zacho-
vání co největšího rozsahu plánované a preventivní péče, která 
byla v minulých podzimních a zimních měsících upozaděna. 
Jak obtížné bude tento cíl splnit ukáží následující měsíce. Bude 
záležet na chování každého z nás, očkovaného i neočkované-
ho. I očkovaný člověk si musí přes nespornou výhodu snížení 
rizika vážného průběhu onemocnění uvědomit limity očková-
ní. 
Děkujeme Vám, že nám se splněním tohoto cíle pomáháte. 
Přejeme Vám všem zejména pevné zdraví, užitečně stráve-
ný adventní čas, klidné a radostné vánoční svátky v kruhu 
těch, kteří Vám jsou blízcí, a spokojený nadcházející nový 
rok! 

Vaše Nemocnice Náchod 
 
 

 

Činnost MS ČČK v Teplicích nad Metují v roce 2021 
V jarních měsících nás opustila MUDr. Lázničková, Jitka Poh-
lová a Ludmila Vavřínová. 
 

Vzhledem k opatřením kvůli covidu 19 jsme v dubnu uspořá-
dali valné shromáždění s volbou výboru korespondenční for-
mou. Stávající výbor byl ve stejném složení zvolen /86%/ i na 
další volební období. 
1. 6. jsme využili rozvolnění opatření a uspořádali normální 
valné shromáždění. Hostem za Měst. úřad Teplice n. M. byl 
pan Jaroslav Martinec, kterému jsme poděkovali za dotaci 
Města na činnost MS ČČK.  
27. - 29. 8. MHFF. Město Teplice n. M. nás požádalo o zajiště-
ní zdravotního dozoru a testů na covid na této akci v rozsahu 
pátek, sobota 9-21 hod., neděle 9-12 hod. Zajistili jsme za MS 
ČČK p. Bornová, Janáčková, Poláková, Šubíková – nečlenové 
p. Borna, Holub, Klimešová. 
Stan s osvětlením zajistil p. Borna. Ošetřili jsme 12 osob – 
odřeniny, stržené puchýře, řezná rána na ruce, výplachy očí. 
 

Na konci srpna proběhlo zdravotní školení 1. pomoci a resusci-
tace. 
 

15. 9. Středeční pohár-cyklistické závody v Teplicích nad Me-
tují. Zdrav. dozor Šubíková. Úrazy: odřeniny. 
18. 9. Teplicko adršpašská 33 - turistický pochod. Zdravotní 
dozor p. Bornová, Poláková. Úrazy: odřeniny, puchýře, zlome-
ná ruka, kolaps. 
6. 11. Adrcros - 9km běh skalami v Adršpachu. Zdravotní do-
zor Šubíková – bez úrazu. 
 

V roce 2021 jsme odeslali 2,7 kg sušených léčivých rostlin. 
 

Přeji všem klidné a pohodové Vánoce a v roce 2022 hlavně 
zdraví. 

RNDr. Šubíková, předsedkyně MS ČČK 

 

Obrázky z našeho města - kapitola devátá: 
Další osobnosti hodné zaznamenání 
Dnes pokračujeme ve výčtu osobností města člověkem, který 
byl posedlý jistou myšlenkou, a tak dlouho nedal pokoje, až ji 
uskutečnil. Nechám vás chvíli hádat, o koho jde, ale vy to jistě 
brzy poznáte. 
Jak jsem se s ním seznámil? Někdy ještě v šedesátých letech 
jsem na místním stadionu trénoval se svou družinou vybraných 
chlapců atletů, když tu se na hřišti objevil mladík v teplákové 
soupravě a dal se do trénování. Postavil se do branky a ti nej-
větší borci z oddílu kopané se do něho začali strefovat. Tedy 
ne přímo do něho, ale do branky kolem něj. A on sebou mrskal 
a házel na zem, vyskakoval a znovu padal, chytal možné i ne-
možné míče, až se z něho kouřilo. Po tréninku jsme dali řeč a 
já jsem zjistil, kdo to je. Představil se mi jako Standa a měl 
právě po vojně a hodlal se zapojit do soutěže v kopané za zdej-
ší klub. Proto ten drastický trénink bez nejmenší úlevy!  
Později jsem vypátral i jeho příjmení – Moravec a zjistil jsem, 
že je nejen výborný fotbalista, ale že i dobře lyžuje a rád by to 
trochu rozjel ve velkém a i s mládeží. Sehnal partu stejně nad-
šených lidí a pustili se do výchovy svých nástupců. Což o to, 
dokud trénovali jen na suchu, bylo hej. Ale jak přišla zima, 
nastaly problémy. A to je právě to, co chci dnešní mladé gene-
raci přiblížit. Žákovské a možná i dorostenecké kategorie lyža-
řů už znají sjezdovku tak, jak vypadá dnes. 
Ale nebylo tomu tak vždycky. Sjezdovka sama byla úzká – 
sotva tak na tzv. „dámské lyžování“, tj. štrikování sem a tam a 
po každém úseku zastavit a vydechnout. Navíc na lyžovačku, 
jakou si přestavovali naši hoši, to bylo i nebezpečné. A když 
došlo i k úrazu jednoho z nejlepších talentů oddílu, Milana 
Možného, muselo se něco zlomit. Rozšíření sjezdovky na re-
gulérní rozměry se stalo heslem dne. Jenže to vyžaduje nejen 
spoustu práce přímo v terénu, ale hlavně zajistit to organizač-
ně. Státní lesy Broumov – povolení kácet stromy, okresní vý-
bor tělovýchovy a jeho odborné sekce – povolení stavby, 
okresní národní výbor (ONV) v Náchodě – zajištění financí (a 
že to něco stálo!), MěNV = Zdeněk Pejskar – všechno dohro-
mady, plus zapůjčení dostupné techniky, dopravních prostřed-
ků atd. Nu a tím kohoutkem, který jako v té pohádce Boženy 
Němcové létal od jednoho ke druhému a žadonil a zařizoval a 
zařizoval a zařizoval, nebyl nikdo jiný než Standa Moravec. 
Tady si vysloužil takové ostruhy, že když po jisté době Zdeňka 
Pejskara odvolali, aby dělal předsedu okresní Jednoty, nahradil 
ho ve funkci předsedy MěNV právě Standa Moravec.  
Takže: práce jako na kostele a úkol jako hrom! Sám jedinec by 
na to asi nestačil. A tak se kolem Standy vytvořila parta lidí, 
kteří mu s tím pomáhali. Samozřejmě jako první v řadě stála 
jeho žena, Jarka, sportovkyně z profese, neboť jako učitelka 
tělesné výchovy na zdejší škole měla kolem sebe neustále dru-
žinu dětí, které nejprve musela získat a přesvědčit jejich rodiče 
o krásách sjezdového lyžování. Potom zorganizovat do oddílů 
žactva a nakonec se chopit trenérské funkce, aby byly děti  
připraveny na zimu, kdy se dají do opravdového lyžování. A 
ve volných víkendových dnech s nimi jezdit po závodech, aby 
ten tvrdý trénink přinesl také svoje sladké plody. 
Ale ani to by na tak velký úkol nestačilo. A tak chodil Standa 
po Teplicích a sháněl a přemlouval další lidi, o nichž věděl, že 
jsou nadšenými lyžaři, aby se rovněž zapojili. Takovým způso-
bem kolem sebe pomalu soustřeďoval skupinu pomocníků, 
kteří byli ochotni mu s tím skutečně pomoci. Vedle takových 
veteránů lyžařského sportu jako byli např. Olda Gult, sice pří-
vrženec klasického lyžování (mimo jiné byl v šedesátých le-
tech i přeborníkem republiky v běhu na lyžích na 50 km, což je 
sportovní výkon, jaký v historii města nemá obdoby !!!) a jeho 
žena, která dělala na škole funkci skupinové vedoucí pionýrské 
organizace, to v prvních letech existence lyžařského oddílu 
byli ještě např. známý trenér kopané Mirek Pokorný, manželé 
Schreiberovi, Radek Myška a mnoho dalších včetně osoby, 
kterou nelze opomenout, to je Zdeňka Pejskara. 

INFORMACE Z OBLASTNÍ 

NEMOCNICE NÁCHOD 

ČESKÝ ČERVENÝ KŘÍŽ 

PŘÍSPĚVKY OD ČTENÁŘŮ 



Zdeněk Pejskar byl vedle řadového člena oddílu lyžování (měl 
v žákovských družstvech přihlášeny obě své dcery – Ivu i mla-
dší Zdenu, takže byl zaangažován „fest“) přizván ke spolupráci 
i proto, že vyvstala potřeba zajistit pro provoz oddílu zdroj 
finančních příjmů. A tím zdrojem měl být provoz lyžařské 
chaty, jako ubytovací kapacity přes letní období. V zimě pak  
by měla sloužit jako klubovní a provozní prostor a zázemí pro 
pořádání závodů. Leč takové chaty zde nebylo a proto bylo 
třeba ji nejprve vybudovat. To byl tedy důvod, proč předsedu  
MěNV Pejskara zapojit do spolupráce. To, co bylo shora řeče-
no o Standově roli při shánění a zahájení stavby, plně platí i 
pro Zdeňka Pejskara.. A teď jako v pohádce: když bylo po 
všem, stala se lyžařská chata centrem oddílového života vůbec. 
Tady se scházelo, schůzovalo, veselilo, bavilo i slavilo po 
úspěších na různých soutěžích.  
Shrnu-li to podstatné, co jsem tady složitě do detailů líčil, pak 
musím říci, že práce se dařila především díky jedné Standově 
vlastnosti. Tou je jeho schopnost soustředit kolem sebe ty 
správné lidi, kteří jsou nejen kvalifikováni, ale především 
ochotni přiložit ruku ke společnému dílu.  
Ještě jednu jeho vlastnost bych tu chtěl vyzdvihnout. Málokdo 
si ji plně uvědomil, někteří o ní nemají dodnes ani potuchy, a 
proto je třeba ji zmínit. Po návratu z vojenské základní služby, 
když se ukázaly Standovy sportovní kvality v oddílu kopané, 
se projevila snaha některých oddílů z vyšších soutěží, přetáh-
nout Standu do jejich klubu. Nejkonkrétnější nabídku dostal od 
oddílu Slovan Broumov, který měl eminentní zájem na jeho 
přestupu, ale Standa setrval mezi svými spoluhráči a zůstal tak 
Teplicím a jeho klubu věren. To věru zaslouží uznání ! 

 Mgr. Josef Vávra 
 

 
Myslivecký spolek  SKÁLY  Teplice nad Metují děkuje všem 
dětem, ale hlavně dětem Mateřské školy  v Teplicích nad Me-
tují, které se zapojily do sběru kaštanů pro zimní přikrmování 
lesní zvěře. 

 Petr Metelka, předseda MS 
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